

九月第五个星期的祷告事项

1. 家庭 / 个人
 - a. 性别为神所赐，不同性别具有神所赐的独特性。愿圣灵动工，警觉父母认真看待孩子性别认知，自幼教导他们明白神造男造女形象和特征，活出合神心意的生命。
 - b. 近代人们活在快节奏、高成本生活中，生活压力让人喘不过气。祷告人们能适当抽离与休息，也能照顾自身心理和生理健康。
2. 教会
 - a. 为教会福音事工祷告。愿基督徒能一同委身在传福音的事上，将这福分带到人心中，让众人都能经历福音的大能与美好。
 - b. 为教会门徒训练祷告。门训为个人接受福音后，灵命的建造过程。祷告教会能有团队委身，同心协力陪伴、教导与建立个别初信者，以致能持续认识教会、认识三一真神，也能灵命成长。
3. 国家
 - a. 《同性恋没问题！一位基督徒的观点》于 2020 年在大马内政部颁布禁令，2022 年由高庭宣判解禁，今日再次被上诉庭推翻，被列为禁书。愿大马能持续行在神的旨意中；愿神所设立的一男一女，一夫一妻，一生一世婚姻观持续存在人心中。
<https://www.sinchew.com.my/news/20230925/nation/5009819>
 - b. 全球流向海洋塑料垃圾和废弃物最多国家排行榜中，大马排名第五。为大马人民祷告，愿人们有环境保护意识，大量减少制造垃圾，也不乱丢垃圾。
<https://www.sinchew.com.my/news/20230926/nation/5011465>
4. 世界
 - a. 科技发达，时代进步，近期 OpenAI (ChatGPT 的公司) 表示，将生成式人工智能 (AI) 平台增加语音和图片输入功能，使其更善于交流。愿人们能善用科技，达到最大化效果，但也能适可而止，不过分依赖，也不滥用。
<https://www.sinchew.com.my/news/20230926/international/5011072>
 - b. 2020 年英国正式脱欧，于日前 24/09，数百名英国民众进行「全国重回游行 (NRM)」，示意重返欧盟。祷告英国能继续活出神的旨意，无论重返欧盟与否，愿人们心中有神，能荣神益人。
<https://www.sinchew.com.my/news/20230924/international/5006463>

The Methodist Issachar Watcher 28/9-04/10/2023

Prayer items 5th week of September

1. Family / Personal

- a. Gender is a gift from God, and different genders possess unique qualities bestowed by God. May the Holy Spirit work in us, alerting parents to carefully consider their children's understanding of gender from a young age, teaching them to understand God's image and characteristics in creating both men and women, so they may live lives aligned with God's will.
- b. Modern life with model of fast-paced and high living cost, leaving people breathless under the weight of stress. Pray that individuals can find moments to rest, while also taking care of their mental and physical health.

2. Church

- a. Pray for the evangelism ministry of the church. May Christians dedicate themselves, take part to the spreading of the gospel, bringing this blessing into the hearts of people, so that all may experience the power and goodness of the gospel.
- b. Pray for discipleship training within the church. Discipleship is the process of building one's life after accepting Christ. Pray for the church to have committed teams working together to mentor, teach, and establish new believers, so they may continue to grow in their knowledge of the church and God, leading to spiritual growth.

3. Country

- a. In 2020, a ban on the book [Gay is OK! A Christian Perspective] was imposed by the Malaysian Ministry of Home Affairs. In 2022, it was lifted by the High Court, but today it has been overturned again by the Court of Appeals and is now listed as prohibited. May Malaysia continue to walk in God's will, with the understanding that God has established one man and one woman, one husband and one wife, as the enduring model for marriage.
<https://www.nst.com.my/news/crime-courts/2023/09/959387/court-ban-gay-ok-book-restored>
- b. Malaysia ranks fifth in the global list of countries contributing the most plastic waste to the oceans and landfills. Pray for the Malaysians, that they may develop environmental awareness, drastically reduce waste production, and refrain from littering.
<https://www.thesundaily.my/local/malaysia-ranks-fifth-place-for-most-amount-of-waste-thrown-into-ocean-EB11540163>

4. World

- a. With advancements in technology and progress in this era, OpenAI (the company behind ChatGPT) recently announced the addition of voice and image input capabilities to their generative artificial intelligence (AI) platform, making it better at communication. May people utilize technology wisely to maximize its benefits, but also exercise restraint and avoid overdependence and misuse.
<https://www.thestar.com.my/tech/tech-news/2023/09/26/chatgpt-ai-getting-chatty-with-voice-prompts>
- b. In 2020, the UK officially exited the European Union. On September 24th, hundreds of British citizens participated in the "National Rejoin March" to express a desire to rejoin the EU. Pray that the UK continues to align with God's will, whether they return to the EU or not, and that people's hearts remain God-centered, bringing honour to God and benefiting humanity.
<https://www.freemalaysiatoday.com/category/world/2023/09/24/pro-eu-supporters-march-for-the-uk-to-rejoin-bloc/>

Pengawal Isakhar Methodist 28/9-04/10/2023

Doa minggu kelima September

1. Keluarga / Peribadian

- a. Jantina adalah anugerah Tuhan, dan setiap jantina mempunyai ciri-ciri unik yang diberikan oleh-Nya. Doa agar Roh Kudus bercampur tangan agar ibu bapa mengambil serius kesedaran jantina anak-anak mereka, dari usia muda, mengajar mereka untuk memahami imej dan ciri-ciri yang Tuhan ciptakan bagi lelaki dan perempuan, dan kehidupan mereka selaras dengan kehendak Tuhan.
- b. Zaman ini orang menghadapi tekanan hidup yang tinggi, membuatkan mereka tercungap-cungap. Doa agar setiap individual dapat mencari masa untuk bersantai dan juga mementingkan kesihatan mental dan fizikal masing-masing.

2. Gereja

- a. Doa untuk penginjilan gereja. Doa agar orang Kristian bersatu hati dan mendedikasikan diri, khususnya dalam penginjilan, agar semua orang dapat mengalami kuasa dan keindahan Injil.
- b. Doa untuk pemuridan gereja. Pemuridian adalah proses pembinaan hidup kerohanian individu selepas menerima Yesus Kristus. Doa agar para jemaah dapat berkomitmen, bekerjasama dalam mendampingi, mengajar, dan membangunkan individu-individu yang baru menerima Yesus Kristus sebagai Juruselamatnya, supaya mereka dapat terus mengenali gereja, mengenali Allah Tritunggal, dan juga tumbuh dalam iman.

3. Negara

- a. Pada tahun 2020, buku [Gay is OK! A Christian Perspective] menetapkan perintah pengharaman oleh Kementerian Dalam Negeri Malaysia, tetapi pada tahun 2022, dibatalkan pelarangan itu di Mahkamah Tinggi, dan ia sekali lagi digugurkan oleh Mahkamah Rayuan, dan buku itu kini dianggap sebagai buku haram. Semoga Malaysia terus berlangkah dalam kehendak Allah; semoga kekalkan perkahwinan yang diperintahkan Allah di hati manusia, iaitu seorang lelaki dan seorang perempuan, untuk sepanjang hayat.
<https://www.bharian.com.my/berita/nasional/2023/09/1156931/perintah-haramkan-buku-gay-okay-christian-perspective-kekal>
- b. Malaysia menduduki tempat kelima dalam senarai negara-negara dengan paling banyak pembuangan plastik ke dalam lautan menurut statistik global. Berdoa untuk rakyat Malaysia, semoga rakyat mempunyai kesedaran terhadap perlindungan alam sekitar, mengurangkan penghasilan sampah, dan tidak membuang sampah sesuka hati.
<https://www.bharian.com.my/hujung-minggu/lain-lain/2023/09/1157270/malaysia-berada-kedudukan-10-teratas-di-dunia-paling-banyak#:~:text=Mengikut%20kajian%20berkenaan%2C%20Malaysia%20berada,setiap%20tahun%2C%20ke%20dalam%20laut.>

4. Dunia

- a. Teknologi semakin maju, zaman semakin berkembang, baru-baru ini OpenAI (syarikat ChatGPT) telah mengumumkan penambahan keupayaan suara dan imej kepada platform kecerdasan buatan (AI) generatif, menjadikannya lebih baik dalam berkomunikasi. Semoga manusia dapat menggunakan teknologi ini dengan bijak untuk mencapai hasil yang baik, dan tidak terlampaui bergantung padanya atau menyalahgunakannya.
<https://www.bharian.com.my/dunia/asia/2023/09/1157390/openai-perkenal-keupayaan-suara-imej-baharu-dalam-chatgpt>
- b. Pada tahun 2020, United Kingdom (UK) secara rasmi keluar dari Kesatuan Eropah, dan baru-baru ini pada 24/09, beratus-ratus rakyat UK mengadakan "National Rejoin March (NRM)" untuk menyuarakan keinginan untuk kembali ke Kesatuan Eropah. Berdoa supaya UK dapat terus hidup dalam kehendak Allah, sama ada kembali ke Kesatuan Eropah atau tidak, semoga hati manusia sentiasa menghormati Allah dan memberkati sesama manusia.
<https://www.independent.co.uk/news/uk/politics/brexit-march-rejoin-eu-leave-b2417262.html>